
 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

6 februari 2014 
 

 

 

Sammanträde torsdag 6 februari 2014 klockan 18:00 – 
21:15 
 
Ledamöter 

 
Ersättare 

Stefan Nilsson (MP) 

Johanna Sjö (M) 

Lotta Juul Martin-Löf (M) 

Pia Helleday (M) 

Hugo Nordenfelt (M) 

Ivar Järnefors (FP) 

Malin Björk (C) 

Birgit Marklund Beijer (S) 

Berit Nyberg (S) 

Maria Antonsson (MP) 

Jaime Barrios (V) 

 

Marie Schött (M) 

Andrea Ström (M) 

Vakant (M) 

Per Haakaus (FP) 

Milly Namiro Darlson (S) 

Fredrik Boeke (S) 

Per Aldeborg (S) 

Magnus Lindgren (MP) 

Clara Lindgren (MP) 

 

Tjänstgörande ersättare 

Thomas Linn (M) för Therese Carlborg (M), Milly Namiro 

Darlson (S) för Magnus Lingen (S) 

 

  
Tjänstemän 

Stadsdelsdirektör Göran Månsson, Eva Broström, Jan Rönnberg, 

Marianne Snell, Roger Mellroth, Therese Rosén, Inger Outzen, 

Therese Bengtsson och Kerstin Ulander (nämndsekreterare) 

 

 

Utses att justera  

Stefan Nilsson (MP) och Johanna Sjö (M) 

Dag för justering   

12 februari 2014 

Sekreterare 

 

Vice ordförande Ledamot 

 

 Paragrafnr 1-30  Antal blad 1-57 

 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

6 februari 2014 
Blad 2 

 

  

§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

1. Vice ordförande Stefan Nilsson (MP) och ledamot Johanna 

Sjö (M) fick i uppdrag att justera dagens protokoll. 

2. Protokollet justeras den 12 februari 2014. 

 

 

Anmäldes att protokollet från den 17 december 2013 justerades 

den 19 december 2013 och protokollet från den 2 januari 2014 

justerades den 2 januari 2014. 

 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

6 februari 2014 
Blad 3 

 

  

§ 2   

Svar på medborgarförslag  

Beslut 

Medborgarförslaget anses besvarat. 
 
Ärendet 

Person boende på Östermalm har inkommit med ett 

medborgarförslag som rör kontroll av maten i äldreomsorgen. 

 

Förvaltningen arbetar fortlöpande med uppföljning av 

äldreomsorgens verksamheter och uppföljning av maten och 

måltidssituationen är en del av avtalsuppföljningen. 

Förvaltningens dietist har i samband med avtalsuppföljningen 

2013 särskilt följt upp måltidssituationen på vård- och 

omsorgsboendena. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 27 januari 2014. Dnr 2014-017-1.2.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Maria Antonsson m.fl. (MP) anmälde ett särskilt 

uttalande enligt följande. 

 

Medborgarförslaget tar upp något av det viktigaste inom 

äldreomsorgen. Maten och måltiderna, oavsett om det är inom 

hemtjänsten eller på äldreboenden, är grundläggande för en god 

hälsa, livskvalitet och förhindra undernäring. Förutom att vara 

näringsrik och god så bör den i så stor utsträckning som möjligt 

vara ekologisk och närlagad.  

 

Hemtjänstmottagare behöver i större utsträckning ges bistånd i 

form av sällskap vid måltider. Många äldre hemtjänstmottagare 

är idag i genomsnitt äldre och skörare än för 5-10 år sedan och 

sällskap och ibland lite vänlig ”påputtning” är ofta viktig för att 

orka och vilja äta upp maten. Dessutom bör tydlig information 

ges till brukare med hemtjänst att de kan välja enkel mat tillagad 

i hemmet, vilket för många är det föredragna alternativet. Det är 

ofta också nyttigare och dessutom mer klimatsmart. Endast de 

hemtjänstutförare som klarar att leverera denna service bör få 

finnas med i LOV-systemet. 
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Särskilt uttalande 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten 

Jaime Barrios (V) anmälde ett särskilt uttalande enligt följande. 

 

Förslagsställaren tar upp en mycket viktig fråga när det gäller 

maten till äldre, både inom hemtjänsten och äldreboenden. Det 

är mycket vanligt med undernäring bland äldre som får stöd 

inom äldreomsorgen. Ett enkelt sätt att se till äldres 

välbefinnande är, enligt Östermalms medicinskt ansvarige 

sjuksköterska, att mäta vikten hos äldre och arbetet med 

måltider inom äldreomsorgen bör därför fokusera på att 

förebygga undernäring och verka för god livskvalitet. Att maten 

och måltiderna anpassas efter den äldres individuella behov, 

vanor och önskemål är också därför av största vikt. Det är också 

viktigt att det i nya vård- och omsorgsboenden planeras för 

tillagningskök ska finnas.  

 

Det skulle vara mycket positivt för både äldre och de unga om 

möjligheter ges att servera pensionärsluncher i skolor på 

Östermalm.    
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§ 3   

Verksamhetsberättelse för Östermalms 
stadsdelsnämnd år 2013 

Beslut 

1. Nämnden godkänner verksamhetsberättelse 2013 och 

överlämnar den till kommunfullmäktige. 

2. Nämnden godkänner att resultatenheternas nettoresultat 

inom förskolan, parklek och äldreomsorg avsätts i 

resultatfond under eget kapital i balansräkningen. 

3. Nämnden hemställer hos kommunstyrelsen om 

ombudgetering av investeringsmedel inom 

parkmiljö/stadsmiljö om 0,6 mnkr. 
 
Ärendet 

Alla stadens förvaltningar ska årligen skriva en 

verksamhetsberättelse (VB) till sina nämnder. VB är intressant 

även för allmänheten/medborgarna som är våra egentliga 

uppdragsgivare och som dessutom betalar allt. När nämnden 

fastställt VB utgör den underlag för stadens samlade 

årsredovisning och uppföljning av kommunfullmäktiges (KF) 

budget. Staden har från och med 2010 återgått till benämningen 

”verksamhetsberättelse”, i motsats till tidigare ”årsredovisning”.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 24 januari 2014. Dnr 2014-040-1.2.1. 

 
Förslag till beslut 

Ledamoten Johanna Sjö m.fl. (M) yrkade att nämnden antar 

förvaltningens förslag till beslut. 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten 

Jaime Barrios (V) yrkade bifall till socialdemokraternas och 

vänsterpartiets gemensamma förslag till beslut. 
 
Beslutsgång 

Vice ordföranden Stefan Nilsson (MP) ställde de olika förslagen 

mot varandra och fann att nämnden antagit förvaltningens 

förslag till beslut. 

 
Reservation 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten 

Jaime Barrios (V) reserverade sig mot beslutet till förmån för 

eget förslag enligt följande. 
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Förslag till beslut 

 

1. Nämnden godkänner i huvudsak verksamhetsberättelse för 

Östermalm 2013, och överlämnar den till 

kommunfullmäktige. 

2. Nämnden framhåller härutöver följande. 

  

Allmänt 

Östermalms stadsdelsnämnds verksamhetsberättelse för 2013 

återspeglar den budget som den moderatledda majoriteten i 

Stockholms kommunfullmäktige tidigare fastställt. Samtidigt 

vill vi dock tacka samtlig personal för att de under 2013 gjort 

vad de kunnat för att erbjuda medborgarna de tjänster och den 

service som gjorts trots de av majoriteten givna 

verksamhetsförutsättningarna. 

 

Förvaltningen har presenterat ett tydligt tjänsteutlåtande med i 

huvudsak bra innehåll och kan sägas ha lyckats väl med att hålla 

budgeten. Ett överskott som uppgår till 21mnkr kunde ha 

alliansen ha satsat inom områden som är eftersatta. De många 

indikatorerna, årsmål – KF:s och egna - som dessutom ändras, 

gör uppföljningen emellertid svår att överblicka.   

 

Vi är av den åsikten att utöver de ansvarsområden som 

stadsdelsnämnderna har idag ska även föras ansvaret för 

grundskolan, barmarks- och vinterväghållning samt ett större 

ansvar för arbetsmarknadsfrågor. Likaså anser vi att ansvaret för 

de enskilda förskolorna ska tillföras stadsdelsnämnderna.  

 

Det är en viktig uppgift för stadsdelsnämnden att arbeta med att 

fördjupa demokratin, uppmuntra engagemang och skapa fora för 

dialog med medborgarna men eftersom stadsdelsnämnderna i 

den borgerliga majoriteten avlövas vad gäller ansvarsområden 

blir den lokala demokratin tyvärr en schimär.  Detta är inte bra 

eftersom stadsdelsnämnden är det enda forum dit medborgare 

kan komma och ställa frågor.  

 

Avveckling av Arbetscentrum 

Oppositionen i nämnden motsatte sig i december för den 

föreslagna avvecklingen av Arbetscentrum. Denna avveckling är 

en följd av den åtstramning och försämring som den borgerliga 

politiken innebär för personer som i samhället behöver ett starkt 

stöd.   
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Verksamheter som inte är obligatoriska för kommunen läggs 

ner. Detta har även gällt gruppboendet på Sandhamnsgatan och 

Lotsen som flyttats hit och dit.  

Arbetscentrum har varit och är en mycket viktig verksamhet för 

många personer med psykiska funktionsnedsättningar. Den 

sociala utsattheten är mycket stor i denna grupp och det finns för 

många en stor risk för isolering och passivitet. Att hänvisa till 

andra alternativ runt om i staden är inte en lösning för de 

människor som nyttjar Arbetscentrum. Arbetscentrum fyller en 

viktig funktion både som förebyggande social verksamhet och 

för att öka möjligheterna till praktik, studier eller arbete. Det är 

viktigt att påpeka att en avveckling även drabbar anhöriga 

eftersom det är viktigt för dem att brukarna trivs, har det bra och 

har en meningsfull sysselsättning.   

Det ställer givetvis krav på att verksamheten utvecklas för att 

möta de behov som brukarna ställer. då SCBs undersökningar 

har visat att det är främst kvinnor som tar över och vårdar sina 

anhöriga. 

 

Barn och unga 
När det gäller förskolan är det angeläget att hålla fast vid vårt 

löfte att minska barngruppernas storlek och samtidigt öka 

antalet personal per grupp. Arbetet med att minska 

barngruppernas storlek har sedan länge varit ett krav från 

oppositionen och påbörjades redan 2002. Andel förskollärare 

har minskat sedan förra perioden och är nu 44 %, men är dock 

över årsmålet 42 %. Att arbeta för att få fler förskollärare till 

Östermalm är viktig uppgift.  Antalet förskolebarn per anställd 

har ökat vilket är oroväckande. 

 

Det kan emellertid också nämnas att brukarundersökningar visar 

att föräldrar på Östermalm är bland de mest nöjda i staden över 

förskoleverksamheten. 

 

Vad ungdomslokalerna beträffar är det inte rimligt att stänga 

både Poolhuset och Gärdesskolans G-punkten. Dessa båda fyller 

tillsammans med Humlanhuset bra verksamheter till gagn för 

våra ungdomar. 

 

Äldreomsorg 
När det gäller upphandling beslutas denna av 

stadsledningskontoret i Stadshuset, medan vi lokalt har 

myndighetsansvaret för uppsyn över verksamheten. Vi anser att 

i de fall äldreomsorg ska upphandlas är det dags att som tidigare 

låta stadsdelsnämnden ansvara både för upphandling och 

uppföljning. För att få bättre balans och större valfrihet bör 
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stadsdelsnämnden i fortsättningen ges möjlighet att ta över 

driften av flera äldreboenden. 

 

Andelen äldre som valt hemtjänst i privat regi på Östermalm är 

för närvarande 68 % och 17 till antalet. Övriga 32 % har valt 

hemtjänst i kommunal regi. Det kan noteras att fyra företag (av 

17) har färre än fem hemtjänstmottagare. Det finns över 200 

hemtjänstutförare att välja i staden, vilket gör det väldigt svårt 

för äldre att ta ställning till. Av de 17 hemtjänstföretag som är 

verksamma på Östermalm har 13 företag adress på Östermalm. 

Detta får i alla fall ses som positivt ur miljösynpunkt vilket 

borde betyda mindre resande. 

 

Man kan också konstatera att den kommunala hemtjänsten (två 

till antalet) i högre grad än de privata utförarna har en större 

andel tillsvidareanställda och högre utbildningsnivå. Detta 

sammantaget borde bidra till en bättre arbetsmiljö för de 

anställda och kvalitet vilket gagnar de äldre som har hemtjänst.   

  

Det som kan synas anmärkningsvärt är att de kunder som avstår 

från att aktivt välja äldreomsorgsboende blir tilldelade den enhet 

som kallas Icke-Val, vilket alternerar mellan en rad olika privata 

utförare. Man skulle kunna anta att detta är anledningen till att 

allt färre väljer kommunal hemtjänst.   

 

Socialtjänsten 

Många indikatorer och årsmål inom socialtjänsten visar på gula 

och röda prickar, vilket innebär att årsmålen ej uppfyllts. Till 

exempel kan nämnas att andel personer med 

funktionsnedsättning som upplever att de blir väl bemötta av 

stadens personal har minskat från årsmålet 85 % till 80 %. 

     

Socialtjänstens beräknade underskott uppgår till knappt 3,1 

miljoner kr, vilket är lägre än motsvarande tid förra året. Att 

andelen personer beroende av ekonomiskt bistånd har minskat 

är givetvis positivt, men det kan innebära samtidigt att de som 

flyttar till Östermalm har det gott ställt. Det finns helt enkelt inte 

bostäder eller hyreslägenheter dit personer med försörjningsstöd 

eller har en lägre inkomst kan bo. Dessa tvingas i stället ut från 

innerstaden för att ge plats åt de rika som flyttar in. 

 

Även om socialtjänstens underskott har minskat är det 

otillräckliga budgetmedel som tillförs verksamheten. Detta 

innebär givetvis en viss nedmontering av välfärden. 

Verksamheter inom området har granskats och medfört striktare 
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bedömningar och prioriteringar inom socialpsykiatrin, omsorg 

om personer med funktionsnedsättningar och försörjningsstöd.   

 

Dessa förändringar visar att den borgerliga regeringens 

försämringar för dem som redan har det dåligt ställt och svårt att 

klara sitt livsuppehälle slår igenom allt mer. Kostnaderna för 

försörjningsstöd och den tidigare chockhöjningen av 

arbetslöshetskassans avgifter resulterade i att väldigt många 

människor lämnade A-kassan. Att Jobbtorgen inte kan ta emot 

personer som inte har tillräcklig arbetsförmåga är 

anmärkningsvärt. Därtill att stadsdelen inte har tillräckliga 

insatser tyder på att insatserna borde utökas inte minskas. 

Däremot har AR –teamet lyckats väl med sina insatser. 

 

En internationell studie visar att Sverige faller i trygghetsligan. 

Från att ha haft den näst högsta a-kassan i världen ligger vi nu 

under snittet i en internationell jämförelse. 

 

Det är svårt att få upp andelen pojkar som besöker 

ungdomsmottagningen. Det är därför viktigt att marknadsföra 

verksamheten så att även pojkar känner sig attraherade att 

besöka  

mottagningen. 

 

Vite-avgift 

Förvaltningsrätten har ålagt nämnden att betala en särskild 

avgift med ett belopp om 38 700 kronor per månad från 7 

september 2012 fram till den 31 maj 2013 då beslut om LSS 

boende ej har kunnat verkställas. Totalt handlar detta om knappt 

350 000 kr. Detta visar att alliansen ej lyckas få fram bostäder 

som dessa personer har rätt till. I Stockholm stad har den 

moderatledda majoriteten sedan 2006 fram till 2012 sålt ut 27 

367 allmännyttiga lägenheter. Av dessa har 24 000 ombildats till 

bostadsrätter. (Dagens Samhälle). Situationen för de särskilt 

utsatta som har svårast att komma in på bostadsmarknaden blir 

därför inte bättre av att utbudet av de allmännyttiga bostäderna 

blir färre. 

  

Stadsplanering och miljö 

Som framgår av tidigare rapporter har stadsdelsnämnden 

Östermalm inom sitt geografiska område dels flera parkmiljöer i 

världsklass som till exempel Humlegården och Tessinparken, 

dels Nationalstadsparken. Inom den senast nämnda ansvarar 

nämnden för förvaltningen av Kaknäsområdet, Nobelparken, 

Tessinparken och en del ytor i Gärdeshöjden och Ekhagen.  
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Intrycket det senaste året är att standarden på vår gemensamma 

miljö något förbättrats men också att slitaget ökat. Vårt problem 

är att de stora parkmiljöerna som till exempel Humlegården är 

utsatta för ett starkt besökstryck och att behovet därför av 

kontinuerlig städning ökar. 

 

Inom nämndens område växer nu en ny stadsdel fram, Norra 

Djurgårdsstaden. Nämnd och förvaltning medverkar i 

utformningen av det nya området. Det är viktigt med ett stort 

utbud av grönytor för rekreation och utevistelse samt för lek och 

idrott.  

 

Invånarna skall vara nöjda med städning och trygghet, varför 

städningen hålls på en hög nivå och våldsyttringar motverkas. 

Det lokala brottsförebyggande rådet är viktigt med polis, 

förvaltning, skola, brandkår och kyrka i samverkan. Även 

nämndrepresentanter borde finnas med i rådet. Även kulturen 

ingår i stadsmiljön men är väldigt marginell.  

 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Maria Antonsson m.fl. (MP) anmälde ett särskilt 

uttalande enligt följande. 

 

Upphandling 

 

Vissa upphandlingar rörande t.ex. äldrevård och skola kan få 

långtgående och betungande konsekvenser för de medborgare 

som drabbas om leverantören missköter kontraktet eller går i 

konkurs. Vid upphandling avseende sådana verksamheter anser 

vi att deponeringskrav bör kunna ställas på leverantören i syfte 

att undvika eventuella framtida avbrott i verksamheten eller 

långdragna juridiska tvister om ansvar och utkrävande av medel 

ur konkursbon. 

 

Vidare anser vi att kompetens kring upphandlingens 

miljöpåverkan bör förstärkas, t.ex. vad gäller 

kemikalielagstiftning och mat. Det vore lämpligt med större 

hänsyn till den upphandlade tjänsten eller objektets funktion så 

att man därigenom möjliggör de lösningar som utgår från 

föreliggande behov. 

 

En hållbar stadsdel 

 

Vi anser att det bör satsas på kompetensutveckling inom 

miljöområdet, chansen att göra miljövinster kan finnas även i 

verksamheter och vid beslut som inte tycks miljörelaterade. För 
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att upptäcka dessa krävs att berörda medarbetares kunskap om 

miljö stärks. Vi hade även önskat att det satsats mer resurser och 

ställts högre krav på de byggherrar som valts ut att bygga Norra 

Djurgårdsstaden. På så sätt hade stadsdelen kunnat förverkliga 

den spetsprofil inom miljöområdet som var den ursprungliga 

ambitionen. 

 

Stadsdelens invånare ska informeras och kunna erhålla 

rådgivning när det gäller miljövänlig konsumtion och 

energirelaterade förbättringar. I den mån förvaltningen äger eller 

leasar bilar bör lösningen Öppen bilpool övervägas. 

Fastighetskontoret avser upphandla en öppen bilpool som är 

tillgänglig för allmänheten utanför kontorstid. Intresset för 

bilpool är stort i Stockholm men de som ansvarar för driften av 

befintliga bilpooler uppger att det är svårt att skapa 

parkeringsplatser som är särskilt avsedda för bilpoolsbilar. På 

detta sätt kan tillgången till bilpoolsbilar ökas. Vi anser att 

staden har all anledning att uppmuntra och möjliggöra 

användningen av bilpooler. 

 

God och hälsosam mat 

 

Ekologisk, näringsriktig och närlagad mat är viktig för hälsan 

och större steg mot en ökad andel ekologisk mat i förskola och 

andra verksamheter bör tas. I första hand bör livsmedel som ofta 

innehåller höga halter av bekämpningsmedelsrester prioriteras, 

exempelvis vindruvor, 

potatis, squash och paprika. Generellt bör maträtter innehållande 

mycket ekologiska grönsaker premieras och kunskapen om hur 

man lagar bra och mättande mat med inget eller endast lite kött 

bör utvecklas genom kompetensförhöjande insatser. Nyligen 

fattade Uppsala kommun beslut om att satsa mot 100 procent 

ekologisk skolmat och vi ser ingen anledning till varför 

Stockholm och Östermalm inte skulle kunna göra samma 

satsning. Vidare önskar vi att man kunde återinföra frågor kring 

mat och kvalitet i den brukarundersökning som skickas till 

föräldrar till förskolebarn i stadsdelen. 

 

Sund förskola 

 

Vi har i flera olika sammanhang lyft fram frågan om giftfri 

förskolemiljö och kommer att göra det framöver också. De 

viktigaste punkterna som vi vill lyfta fram är: 

- Att en inventering av förskolorna görs för att sortera bort 

produkter med hormonstörande ämnen. 

- Att plastgolv med ftalater byts ut. 
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- Att upphandlingskraven skärps så att till exempel plastleksaker 

med farliga kemikalier inte köps in. 

- Att det ställs hårda miljökrav vid alla ny- och ombyggnader av 

förskolor. 

Vidare vill vi att stadsdelen ska verka för större och grönare 

förskolegårdar och minskad biltrafik i anslutning till förskolor. 

Barns outvecklade lungor är känsliga och bör inte exponeras för 

de farliga partiklar som bilar och dubbdäck river upp ur asfalten. 

Då Stockholm alltjämt överskrider de luftkvalitetsnormer som 

uppställts är det viktigt att man på stadsdelsnivå försöker 

begränsa biltrafiken till och kring förskolor. Halten av skadliga 

partiklar minskar avsevärt om man kan förflytta biltrafiken ett 

50-tal meter från verksamheten. Föräldrar bör informeras om 

bilhämtningens påverkan på såväl miljö som hälsa och 

uppmuntras att lämna barnen på annat sätt. 

 

Omsorg om äldre 

 

Det gångna året visar att det behövs tillskott av resurser för att 

äldreomsorgen ska hålla en tillräckligt hög kvalitet. Kvaliteten i 

hemtjänsten måste öka och kvalitetssäkras. 

Biståndsbedömningen behöver göras generösare, idag nekas 

gamla plats på servicehus trots att det finns tomma platser. De 

äldre på vård- och omsorgsboenden behöver ha rätt till och få 

hjälp med att komma ut dagligen, något som är mycket viktigt 

för hälsan och livskvaliteten. Det ska i varje stadsdel finnas 

kommunala alternativ, både när det gäller hemtjänst och 

äldreboende, eftersom det för många är en viktig del av 

valfriheten att kunna välja detta.  

 

Omsorg om funktionsnedsatta 

 

Det är nödvändigt med ökade resurser inom omsorgen om 

funktionsnedsatta, så att människor har lika möjligheter till ett 

gott liv. 

 

Den avveckling av Arbetscentrum på Östermalms lokaler som 

aviserades av den moderatledda majoriteten i december är inte 

acceptabel. Många personer med psykisk funktionsnedsättning 

har sitt arbete där och behöver ha tillgång till 

sysselsättning/arbete på Östermalm.  

 

Personliga ombud är en mycket effektiv stödåtgärd för personer 

med psykiska funktionsnedsättningar och enormt värdefull och 

uppskattad av de personer som berörs. Särskilt det statliga 

stödet, som täcker ungefär hälften av kostnaden för personliga 
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ombud, innebär att en utökning av antalet personliga ombud 

både är god politik och god ekonomi. Vi har lagt en motion om 

ökning av antalet personliga ombud till minst 20 i hela staden, 

vilket skulle innebära två ombud på Östermalm (jämfört med ett 

ombud idag).  

 

Individ- och familjeomsorg  

 

Den sociala barn- och ungdomsvården har fått kraftigt minskade 

resurser sedan 2006, då den nuvarande moderatledda 

majoriteten tog över makten i Stockholms stad. Tillskott av 

resurser är inte minst nödvändigt för att alla barn som riskerar 

att fara illa ska kunna upptäckas. Det kan röra sig om barn till 

missbrukande föräldrar, barn till psykiskt funktionsnedsatta eller 

barn som far illa på grund av föräldrars olika problem. 

 

Ungdomsmottagning 

 

Vi tycker det är beklagligt att ungdomsmottagningen inte lyckas 

nå ut till fler pojkar trots de satsningar som gjorts. Det är mycket 

viktigt att killar känner att de har rätt till samma typ av vård och 

stöd som tjejer. Vi hoppas arbetet för att uppnå ett mer jämställd 

resultat fortsätter även under 2014. 
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§ 4   

Partiell revidering av delegationsordningen 

Beslut 

1. Förteckning över beslut delegerade till tjänsteman ändras på 

det sätt som framgår av tjänsteutlåtandet. 

2. Beslutet gäller från beslutsdatum 6 februari 2014. 

3. Omedelbar justering. 
 
Ärendet 

En ny partiell revidering av gällande delegationsordning, sett ur 

ett verksamhets- och layoutperspektiv inom ärendegrupp 6.5 

stöd- och serviceenheten inom avdelningen socialtjänst, har 

föranlett behovet av en översyn av delegationsordningen. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 23 januari 2014. Dnr 2014-036-1.1.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 5   

Redovisning av verksamhet med personligt ombud år 
2013 inklusive ansökan om statsbidrag 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen av verksamhet med 

personliga ombud 2013 och översänder den tillsammans med 

ansökan om statsbidrag om 907 200 kronor till Länsstyrelsen i 

Stockholms län. 
 
Ärendet 

I ärendet redovisar förvaltningen verksamheten med personliga 

ombud (PO) under 2013. Redovisningen av ser PO i 

Kungsholmens, Norrmalms, Södermalms och Östermalms 

stadsdelsområden som samtliga hanteras från Östermalms 

stadsdelsförvaltning. Östermalms stadsdelsförvaltning gör 

bedömningen att verksamheten har fungerat väl i hela 

innerstaden under 2013. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 23 januari 2014. Dnr 2013-645-1.2.1. 

 
Förslag till beslut 

Ledamoten Johanna Sjö m.fl. (M) yrkade att nämnden antar 

förvaltningens förslag till beslut. 

Ledamoten Maria Antonsson m.fl. (MP) yrkade att bifall till 

miljöpartiets förslag. Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. 

(S) och ledamoten Jaime Barrios (V) anslöt sig till miljöpartiets 

förslag till beslut. 

 
Beslutsgång 

Vice ordförande Stefan Nilsson (MP) ställde de olika förslagen 

mot varandra och fann att nämnden antagit förvaltningens 

förslag till beslut. 

 
Reservation 

Ledamoten Maria Antonsson m.fl. (MP), ledamoten Birgit 

Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten Jaime Barrios (V) 

reserverade sig mot beslutet till förmån för eget förslag enligt 

följande. 

 

Förslag till beslut 

 

Nämnden beslutar 
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att godkänna redovisningen av verksamhet med personliga 

ombud år 2013 och översänder till den Länsstyrelsen 

tillsammans med ansökan om statsbidrag 

 

att ansökan om statsbidrag ska omfatta en ökning så att 

Östermalm får två ombud. 

 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Maria Antonsson m.fl. (MP) anmälde ett särskilt 

uttalande enligt följande. 

 

Personliga ombud är en mycket effektiv stödåtgärd för personer 

med psykiska funktionsnedsättningar. Den är enormt värdefull 

och uppskattad av de personer som berörs. Det statliga stödet 

täcker ungefär hälften av kostnaden för personliga ombud och 

stadsdelsnämnden bör absolut ansöka om att öka antalet, så att 

Östermalm får två ombud. 

 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten 

Jaime Barrios (V) anmälde ett särskilt uttalande enligt följande. 

 

Östermalm SDF har liksom Södermalm haft ett personligt 

ombud på heltid medan Kungsholmen-Norrmalm haft ett ombud 

på halvtid. Antalet klienter på Östermalm var 2013 24, 

Södermalm 17 och Kungsholmen-Norrmalm 17. Detta kan 

jämföras med Göteborgs stad, vars verksamhet drivs av Bräcke 

diakoni, enligt deras verksamhetsrapport 2012 hade 524 

uppdragsgivare.  

 

Vad är orsaken till att våra stadsdelar har så få 

klienter/uppdragsgivare. Detta kan man bara spekulera i; t.ex. att 

marknadsföringen och kommunikationen inte når ut 

medborgarna, att medborgarna får stöd på annat håll eller att det 

blir för anonymt med att ha ombuden placerade enbart på 

Östermalm. Vi vill hävda att behov av stöd finns och att antalet 

personliga ombud borde utökas. 
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§ 6  

Ansökan om bidrag från RSMHs lokalförening Carpe 
Diem 

Beslut 

RSMHs lokalförening Carpe Diem beviljas bidrag med 13 tkr 

för 2014. 
 
Ärendet 

RSMHs lokalförening Carpe Diem ansöker om bidrag för 2014. 

Föreningen vänder sig till personer med psykisk ohälsa. Carpe 

Diem bedriver verksamheterna Filmklubb, Söndagscafé och 

vissa andra kulturaktiviteter. Föreningen beviljades 13 tkr för 

2013 och förvaltningen föreslår samma bidrag för 2014. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 23 januari 2014. Dnr 2013-641-5.4. 

 
Förslag till beslut 

Ledamoten Johanna Sjö m.fl. (M) yrkade att nämnden antar 

förvaltningens förslag till beslut. 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten 

Jaime Barrios (V) yrkade bifall till socialdemokraternas och 

vänsterpartiets förslag. Ledamoten Maria Antonsson m.fl. (MP) 

anslöt sig till socialdemokraternas och vänsterpartiets förslag till 

beslut. 

 
Beslutsgång 

Vice ordförande Stefan Nilsson (MP) ställde de olika förslagen 

mot varandra och fann att nämnden antagit förvaltningens 

förslag till beslut. 

 
Reservation 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S), ledamoten Jaime 

Barrios (V) och ledamoten Maria Antonsson m.fl. (MP) 

reserverade sig mot beslutet till förmån för eget förslag enligt 

följande. 

 

Förslag till beslut 

  

Nämnden beslutar att bevilja RSMHs lokalförening Carpe Diem 

det sökta bidraget med 37 580 kr. 
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Särskilt uttalande 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten 

Jaime Barrios (V) anmälde ett särskilt uttalande. Ledamoten 

Maria Antonsson m.fl. (MP) anslöt sig till uttalandet. 

 

Det är angeläget, att personer med psykisk funktionsnedsättning, 

som är i behov av hjälp och en trygg tillvaro, har att gå till 

RSMH om dagarna för att bryta isoleringen hemma. RSMH 

bedriver en bra verksamhet med olika slags aktiviteter och 

skulle om ytterligare medel beviljades förslagsvis även kunna 

bedriva ett uppföljningsarbete bland unga vuxna.   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

6 februari 2014 
Blad 19 

 

  

§ 7   

Redovisning av projektmedel från Sveriges 
Kommuner och Landsting (SKL) för uppbyggnad av 
försöksverksamhet för de mest sjuka äldre på 
Östermalm 

Beslut 

Slutredovisningen av projektmedel från Sveriges Kommuner 

och Landsting för uppbyggnad av försöksverksamhet för de 

mest sjuka äldre på Östermalm 2010 – 2013 godkänns. 
 
Ärendet 

Försöksverksamhetens syfte var att hitta nya vägar för stöd till 

äldre med ett stort vård- och omsorgsbehov samt att verka för 

ökad samverkan mellan vård- och omsorgsgivare. Vård- och 

omsorgssamordnare med kompetens inom socialtjänst och 

hälso-och sjukvård anställdes hösten 2011. Uppgiften var att ge 

information och stöd till hemma boende äldre med omfattande 

vård- och omsorg. Erfarenheter från försöksverksamheten tyder 

på att behov finns av stöd till äldre för ökad trygghet och 

kvarboende. Stödet bör vara en del av socialtjänstens ordinarie 

verksamhet. För att öka den enskildes rättssäkerhet bör mer 

regelbundet stöd i hemmet vara en del av socialtjänstens 

myndighetsutövning. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 24 januari 2014. Dnr 2013-620-1.2.6. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Maria Antonsson m.fl. (MP) anmälde ett särskilt 

uttalande. 

 

Vi anser att projektet Mobilt Äldreteam Östermalm har ett stort 

värde och är väl genomfört. Det visar tydligt på hur utsatta 

många äldre upplever sig vara och på behovet av att skapa 

attraktiva och trygga alternativ för de äldre ensamstående eller 

par som fortfarande bor kvar i sin egen bostad. Rapporten 

beskriver fallet Karen och Kalle, båda 94 år, som bor hemma 

efter att deras ansökan om vård- och omsorgsboende avslogs. 

Båda säger sig vara mycket uppgivna över situationen eftersom 

de upplever att deras hälsa och allmänt trytande krafter gjorde 

det svårt att klara av livet i den egna lägenheten.  
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Tyvärr är detta inte längre ett unikt fall. Enligt en studie av 

Marta Szebehely, professor i socialt arbete vid Stockholms 

universitet har var fjärde plats inom äldreomsorgen försvunnit 

sedan år 2000. Vi har idag färre platser än vi haft på 30 år och i 

Stockholm får så många som 16 procent avslag när de söker 

plats på äldreboende (http://www.svt.se/nyheter/val2014/allt-

farre-far-plats-pa-aldreboende).  

 

Effekten av de så kallade kvarboendeprincipen är, enligt Mats 

Thorslund professor i socialgerontologi, att många tvingas bo 

kvar hemma så länge att de ofta är så illa däran när de väl lyckas 

komma in på ett vårdboende att de avlider kort tid därefter. I 

Stockholm dör var femte som får plats på ett äldreboende inom 

två månader (http://www.dn.se/nyheter/sverige/manga-i-ko-till-

aldreboende/).  

 

Detta är resultatet av orimliga besparingar inom äldreomsorgen 

och denna utveckling måste brytas. De personer som fått 

hembesök genom projektet har en medelålder på 87 år och 

endast 36 procent av dessa personer uppger att de känner sig 

trygga i hemmet med hänsyn till sin egen hälsa. Endast hälften 

av personerna kan gå själv utan stöd och 40 procent uppger att 

de fallit minst en gång under de senaste 6 månaderna.  

 

Äldreomsorgen på Östermalm redovisar enligt 

verksamhetsberättelsen för år 2013 ett överskott på ungefär 30 

miljoner kronor och anledningen uppges vara en minskande 

befolkning över 80 år. Rapporten från Mobilt Äldreteam 

Östermalm visar dock att det finns gamla och sjuka personer 

som nekas plats på äldreboende.  

 

Miljöpartiet har i sitt budgetförslag för Stockholms stad för år 

2014 lagt in extra pengar just för att möjliggöra generösare 

biståndsbedömningar i staden så att fler kan komma till vård- 

och omsorgsboende eller servicehus. Just servicehus passar bra 

som en mellanform av boende, mellan det egna hemmet och 

vård- och omsorgsboende, för de äldre som på grund av oro och 

isolering inte mår bra av att bo kvar i hemmet och behöver 

omsorg och sjuksköterska i huset. 

 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten 

Jaime Barrios (V) anmälde ett särskilt uttalande. 
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Redovisningen av projektet visar att det arbete som påbörjats för 

att hitta former att arbeta med för de mest sjuka äldre tar tid men 

har varit framgångsrikt. Därför borde det samarbete mellan 

vård- och omsorgsgivare som påbörjats få fortsätta. I 

redovisningen betonas bl.a. vikten av att lyfta frågan om vem 

som har ansvaret när den enskilde äldre saknar förmåga att 

bedöma sin egen situation.  

 

Projektet visar, att av beviljade medel 2010-2013, har 591 tkr ej 

använts utan återbetalats till Sveriges Kommuner och Landsting. 

Dessa medel hade givetvis varit önskvärt att få behålla i 

verksamheten. 
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§ 8   

Ansökan till Socialstyrelsen om utvecklingsmedel 
2014 för att kvalitetsutveckla socialtjänstens arbete 
mot våld i nära relationer 

Beslut 

1. Östermalms stadsdelsnämnd ansöker tillsammans med 

stadsdelsnämnderna Bromma, Kungsholmen och Norrmalm 

om utvecklingsmedel totalt 1 560 tkr från Socialstyrelsen, 

varav 696 tkr avser finansiering av en samordnare. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Stadsdelsförvaltningarna Kungsholmen, Norrmalm och 

Östermalm samarbetar sedan 2010 för att utveckla arbetet mot 

våld i nära relationer. Hittills har arbetet främst varit inriktat på 

att stödja personer som utsatts för våld. De tre förvaltningarna 

planerar i samverkan med Bromma stadsdelsförvaltning att 

öppna en gemensam mottagning för att erbjuda våldsutövare 

stödinsatser. 

Förvaltningen föreslår att nämnden ansöker om 

utvecklingsmedel för att finansiera lönekostnaden för en 

samordnare med uppdrag att se över förutsättningarna för ett 

samarbete och närmare planera hur verksamheten ska 

organiseras och utformas. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 23 januari 2014. Dnr 2014-024-2.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Johanna Sjö m.fl. (M), ledamoten Ivar Järnefors 

m.fl. (FP) och ledamoten Malin Björk (C) anmälde ett särskilt 

uttalande enligt följande. 

 

Ingen människa ska behöva utstå våld eller kränkningar, vare 

sig fysiskt eller psykiskt. Alliansen i Stockholms stad har arbetat 

intensivt för att minska våldet i nära relationer. I budget 2014 

stärks arbetet mot våld i nära relationen med 8 miljoner kronor, 

varav 1,5 mnkr ska gå till kvinnojourer.  

 

Under 2014 kommer stadens nya riktlinjer för våld i nära 

relationer att implementeras. Syftet är att de ska vara ett stöd för 
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handläggare som utreder vuxna personer, både män och 

kvinnor, som är utsatta för våld alternativt utövar våld. 

Riktlinjerna lyfter rutiner för att tidigt upptäcka att någon utsätts 

för våld, bemötandet och insatser för såväl våldsutsatta som 

våldsutövare men även för de barn som upplevt eller bevittnat 

våld eller andra övergrepp mellan närstående vuxna.  

 

Vi anser att detta arbete måste fortsätta inom stadsdelarna. 

Sedan 2010 har Östermalm, tillsammans med Norrmalm och 

Kungsholmen, drivit ett projekt vars arbete har varit inriktat på 

att stödja personer som utsatts för våld.  Vi är glada över att 

kunna vidareutveckla vår verksamhet genom att erbjuda 

våldsutövare stödinsatser och på så sätt skapa en bredare 

verksamhet inom detta viktiga område.  

 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten 

Jaime Barrios (V) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Både svensk och internationell forskning visar att grovt och 

upprepat våld i heterosexuella parrelationer i de flesta fall 

handlar om mäns våld mot kvinnor. Samtidigt visar 

undersökningar att även hetero- och homosexuella män utsätts 

för våld av sina partner och andra familjemedlemmar. 

Barn och ungdomar som upplevt våld i sin familj behöver 

särskilt stöd och möjlighet att tala med någon utomstående om 

sina upplevelser. Att fokusera på barnen som upplevt våld i nära 

relationer är därför särskilt viktigt. Att nu inrikta insatserna mot 

att erbjuda stöd till personer som utsätter närstående för våld för 

våldets konsekvenser är också positivt. 

 

Nuvarande projekt har pågått sedan 2010 och medel har tidigare 

beviljats för att ta fram rutiner. Således hade varit bra om 

verksamheten hade kunnat påbörjas direkt utan att på nytt börja 

med att fastställa rutiner.     

 

Oavsett om medel beviljas eller inte bör den gemensamma 

mottagningen planeras in i budgeten.   
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§ 9   

Projektbidrag för seniordag 

Beslut 

SPF-föreningarna på Östermalm beviljas projektbidrag med 

15 000 kronor för anordnande av seniordag den 1 april 2014. 
 
Ärendet 

Utomstående organisationer kan få bidrag av stadsdelsnämnden 

till sin verksamhet. Bidragens syfte är att stödja verksamhet som 

är ett komplement eller alternativ till den verksamhet som 

nämnden ansvarar för. Bidragen kan vara av två olika typer, 

verksamhetsbidrag och projektbidrag. De fem 

pensionärsföreningarna inom SPF i vårt stadsdelsområde har 

inkommit med en gemensam ansökan om projektbidrag för att 

anordna en seniordag den 1 april 2014. Syftet är att aktivera och 

skapa en trevlig och positiv dag för alla pensionärer i området. 

Förvaltningen ställer sig positiv till evenemang som främjar 

sociala kontakter, kultur och hälsa inom åldersgruppen och 

föreslår att SPF-föreningarna beviljas 15 000 kronor för 

anordnande av seniordagen. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 23 januari 2014. Dnr 2013-543-5.4. 

 
Förslag till beslut 

Ledamoten Johanna Sjö m.fl. (M) yrkade att nämnden antar 

förvaltningens förslag till beslut. 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten 

Jaime Barrios (V) yrkade bifall till socialdemokraternas och 

vänsterpartiets gemensamma förslag. Ledamoten Maria 

Antonsson m.fl. (MP) anslöt sig till förslaget. 

 
Beslutsgång 

Vice ordföranden Stefan Nilsson (MP) ställde de olika förslagen 

mot varandra och fann att nämnden antagit förvaltningens 

förslag till beslut. 

 
Reservation 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S), ledamoten Jaime 

Barrios (V) och ledamoten Maria Antonsson m.fl. (MP) 

reserverade sig mot beslutet till förmån för eget förslag enligt 

följande. 
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Förslag till beslut 

 

Nämnden beslutar att bevilja SPF-föreningarna på Östermalm 

det sökta bidraget om 30 000 kr. 
 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S), ledamoten Jaime 

Barrios m.fl. (V) anmälde ett särskilt uttalande. Ledamoten 

Maria Antonsson m.fl. (MP) anslöt sig till uttalandet. 

 

Pensionärsföreningarna utgör ett värdefullt komplement till den 

åtstramade offentliga äldreomsorgen och det är angeläget att 

föreningarna får förutsättningar att skapa en seniordag i april. 

 

En rapport från Socialstyrelsen visar att psykisk ohälsa är 

vanligt bland äldre och att risken att drabbas av depression är till 

exempel fyra gånger så stor efter 65. En bok ”Mellan 

äldreomsorg och psykiatri” visar att kommunernas äldreomsorg 

inte är utformad för att ta and om gamla människor som är 

deprimerade eller har en psykos. Det är således angeläget att 

bevilja SPF-föreningarna det sökta bidraget om 30 000 kr. 
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§ 10   

Uppföljning av hemtjänst i kommunal och privat regi 
2013  

Beslut 

1. Att godkänna genomförd uppföljning av hemtjänst i 

kommunal regi. 

2. Genomförda uppföljningar av hemtjänst i privat regi enligt 

bilagor anmäls och översänds till äldrenämnden. 
 
Ärendet 

Östermalms stadsdelsförvaltning har tilldelats 

uppföljningsansvar för hemtjänst 2013 av ett antal privata 

utförare samt två kommunala utförare. Uppföljningarna har 

visat att utförarna håller en god standard och är välfungerande. 

Kvalitetsarbetet har höjts inom flera områden under det senaste 

året och förvaltningens bedömning är att standarden överlag har 

förbättrats sedan 2012 års uppföljning. Det finns en större 

medvetenhet om vilka krav som ställs och de flesta chefer har 

god kunskap om hur de ska arbeta med rutiner och egenkontroll. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 23 januari 2014. Dnr 2013-222-1.2.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (M) och ledamoten 

Jaime Barrios (V) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Andelen äldre som valt hemtjänst i privat regi på Östermalm är 

för närvarande 68 % och 17 till antalet. Övriga 32 % har valt 

hemtjänst i kommunal regi. Det kan noteras att fyra företag har 

färre än fem hemtjänstmottagare. Av de 17 företag som är 

verksamma på Östermalm har 13 företag adress på Östermalm. 

Detta får i alla fall ses som positivt ur miljösynpunkt vilket 

borde betyda mindre resande. 

 

Man kan också konstatera att den kommunala hemtjänsten (två) 

i högre grad än de privata utförarna har en större andel 

tillsvidareanställda och högre utbildningsnivå. Detta 

sammantaget borde bidra till en bättre arbetsmiljö för de 

anställda och kvalitet vilket gagnar de äldre som har hemtjänst.   
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§ 11  

Uppföljning av dagverksamheterna Östermalm och Bo 
Bergman  

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner uppföljningen av Bo Bergmans 

dagverksamheter. 
 
Ärendet 

Alla verksamheter som är belägna inom stadsdelsnämndens 

område och verksamheter inom ramavtal som Östermalms 

stadsdelsförvaltning har uppföljningsansvar för, har följts upp 

under 2013. Uppföljningarnas syfte är att få kunskap om styrkor 

och förbättringsområden. 

Bo Bergmans dagverksamhet är en väl fungerande 

dagverksamhet. Bedömningen är att det är en verksamhet med 

engagerad och trevlig personal som är mån om brukarna. 

Förbättringsområde är den sociala dokumentationen. 

Uppföljningen har rapporterats till äldreförvaltningen enligt 

gällande rutiner. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 23 januari 2014. Dnr 2013-224-1.2.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten 

Jaime Barrios (V) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Vid ett besök på Bo Bergmans dagverksamheter under våren 

2013 visade på en mycket väl fungerande verksamhet. 

Nöjdheten bland de gäster som besökte verksamheten var odelat 

positiv och denna är mycket betydelsefull för brukarna. Det 

finns dock en del avvikelser i uppföljningen som bör resultera i 

förbättringar. 
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§ 12   

Yttrande avseende alkoholserveringstillstånd till La 
Esquina 

Beslut 

1. La Esquina, bör utifrån en social bedömning beviljas 

stadigvarande serveringstillstånd att till allmänheten få 

servera spritdrycker, vin, starköl, måndag till söndag i 

restaurang La Esquina, Erik Dahlbergsgatan 56, 115 57 

Stockholm, kl. 11:00 – 22:00 och på tillhörande uteservering 

kl. 11:00 – 22:00. 

2. Stadsdelsnämnden överlämnar yttrandet till socialnämnden 

(tillståndsenheten). 
 
Ärendet 

La Esquina ansöker om stadigvarande serveringstillstånd till 

allmänheten, måndag till söndag, kl. 11:00-22:00 i restaurang La 

Esquina och i tillhörande uteservering kl. 11:00-22:00. 

Östermalms stadsdelsförvaltning finner inte att 

alkoholserveringstillstånd enligt ansökan skulle medföra någon 

nackdel utifrån en social bedömning och föreslår därför 

stadsdelsnämnden att tillstyrka ansökan. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 23 januari 2014. Dnr 2013-690-1.5.2. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13   

Yttrande avseende alkoholserveringstillstånd till 
Digiram Sverige AB  

Beslut 

1. Digiram Sverige AB, bör utifrån en social bedömning 

beviljas stadigvarande serveringstillstånd att till allmänheten 

få servera spritdrycker, vin och starköl måndag till söndag i 

Karla Café, Karlavägen 71, 114 49 Stockholm, kl. 11:00 – 

01:00. 

2. Nämnden överlämnar yttrandet till socialnämnden 

(tillståndsenheten) 

3. Omedelbar justering 

 
Ärendet 

Digiram Sverige AB ansöker om stadigvarande 

serveringstillstånd till allmänheten måndag till söndag, kl. 11:00 

– 01:00 i La Karla Café, Karlavägen 71. Östermalms 

stadsdelsförvaltning finner inte att alkoholserveringstillstånd 

enligt ansökan skulle medföra någon nackdel utifrån en social 

bedömning och föreslår därför att stadsdelsnämnden tillstyrker 

ansökan. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 23 januari 2014. Dnr 2014-008-1.5.2.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 14   

Yttrande avseende utökad serveringstid till 
Stureplansgruppen Grand Escalier AB 

Beslut 

1. Stureplansgruppen Grand Escalier AB bör utifrån en social 

bedömning beviljas utökad serveringstid med 1 timme att till 

allmänheten få servera spritdrycker, vin, starköl och andra 

jästa drycker, måndag till söndag i restaurang Le Grand 

Escaliers uteservering, Sturegallerian 54, 114 46 Stockholm, 

kl. 01:00-02:00. 

2. Nämnden överlämnar yttrandet till socialnämnden 

(tillståndsenheten). 
 
Ärendet 

Ansökan från Stureplansgruppen Grand Escalier AB om utökad 

serveringstid med en timme till allmänheten måndag-söndag 

mellan kl. 01:00-02:00 i Le Grand Escaliers uteservering i 

Sturegallerian. Förvaltningen finner inte att 

alkoholserveringstillstånd enligt ansökan skulle medföra någon 

nackdel utifrån en social bedömning och föreslår därför 

stadsdelsnämnden att tillstyrka ansökan. 
 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 23 januari 2014. Dnr 2014-039-1.5.2. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 15   

Förslag till detaljplan för  kv Brofästet i Norra 
Djurgårdsstaden  

Beslut 

1. Remissen besvaras enligt förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Stadsbyggnadskontoret har begärt yttrande från bland annat 

Östermalms stadsdelsnämnd med anledning av 

detaljplaneförslaget för kvarteret Brofästet i Norra 

Djurgårdsstaden. 

 

Förvaltningen är positiv till detaljplaneförslaget. Behov av 

äldreboende, specialboende för funktionshindrade och förskolor 

har tillgodosetts i detaljplaneförslaget. Förvaltningen har under 

processen dock framfört att det finns en osäkerhet om det 

framtida behovet av äldreboende, varför det måste finnas en 

beredskap under den mångåriga processen att istället för 

äldreboende bygga vanliga bostadslägenheter. 

 

Förvaltningen är positiv till utformningen av Båthusparken och 

anser att den är väl disponerad och har möjlighet att bli en 

mångfunktionell och trivsam park. Dock är parken med sina 0,3 

hektar i minsta laget för at vara en kvarterspark. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 24 december 2013.  

Dnr 2013-675-1.5.3. 

 
Förslag till beslut 

Ledamoten Johanna Sjö m.fl. (M) yrkade att nämnden antar 

förvaltningens förslag till beslut. 

Ledamoten Maria Antonsson m.fl. (MP) yrkade bifall till 

miljöpartiets förslag. 

  
Beslutsgång 

Vice ordförande Stefan Nilsson (MP) ställde de olika förslagen 

mot varandra och fann att nämnden antagit förvaltningens 

förslag till beslut. 

 
Reservation 

Ledamoten Maria Antonsson m.fl. (MP) reserverade sig mot 

beslutet till förmån för eget förslag enligt följande. 
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Förslag till beslut 

 

Nämnden beslutar  

 

att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut 

 

att anse paragrafen omedelbart justerad 

 

att därutöver anföra följande: 

 

Vi ser positivt på att kv Brofästet i Norra Djurgårdsstaden 

omfattas av kommunfullmäktiges beslut om ett miljöprofilerat 

stadsutvecklingsområde. Vi noterar dock att det är stor variation 

i ambitionsnivån hos de olika byggherrarna. Vi skulle gärna se 

att staden här verkligen provar och utvärderar nytänkande 

spjutspetslösningar och för detta även avsätter ekonomiska 

medel. 

 

Planområdet 

Det är bra att bottenvåningarna i bebyggelsen förses med lokaler 

ämnade för kommersiell verksamhet. Vi skulle vilja att 

områdets miljöprofil även avspeglas här: genom val av aktörer 

med stark miljöprofil eller företag som bidrar till en hållbar 

utveckling genom t.ex. renovering eller reparation av trasiga 

föremål. Restauranger med en medveten miljöprofil skulle t.ex. 

kunna erbjudas odlingsmöjligheter på tak eller annan lämplig 

plats. 

 

Torget  

Vi vill poängtera vikten av att det som ska bli områdets torg, 

utformas på ett sådant sätt att det möjliggör t.ex. Bondens 

marknad eller lokala loppmarknader samt blir en naturlig 

samlingsplats. 

 

Val av material 

Vi förutsätter att det ställs krav på att det endast får byggas med 

dokumenterat giftfria material, enligt Miljöbyggnad på 

guldnivå. Miljöprofilen omfattar även de parker som anläggs 

och vi vill påpeka vikten av att det i parkerna inte anläggs 

exempelvis dämpande gummi-/plastbeläggning med 

hormonstörande mjukgörare i eller att man sätter upp gungor 

gjorda av gamla bildäck. 

 

Riksbyggen uppger att de ska använda sig av nanogelplattor i 

fasaden. Material i nanoform kan utgöra en hälsofara och 
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kontaminera både inomhus och utomhusmiljö. Vi vill att 

dokumentation visas för att materialet analyserats och 

riskbedömts innan det används i så stor omfattning och 

dessutom i ett miljöprofilsområde. Arkitektoniskt hade området 

tjänat på att inte alla fasader är släta och husen kvadratiska. 

 

Tekniska frågor 

Vi skulle gärna se ett nytänk kring VA-lösningar, exempelvis 

prova ett mindre VA-system enkom för Norra Djurgårdsstaden 

med eget reningsverk. Avfallskvarnar har visat sig vara en 

mindre effektiv lösning än man tidigare trott och vi ser gärna att 

staden provar andra lösningar, exempelvis frystorkning, 

småskalig kompostering och insamling av matavfall. Vi skulle 

gärna se ett större utnyttjande av spillvärme, solpaneler och 

vindkraft. Laddstolpar för elbilar och elcyklar ska finnas med 

redan nu i detaljplanen. 

 

Vi vill att trafikdagvattnet renas för skadliga kemikalier innan 

det leds ner i den kommunala dagvattenledningen, för att 

minska spridningen av exempelvis hormonstörande och 

cancerogena ämnen.  

 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten 

Jaime Barrios (V) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Detta ärende är en remiss från Stadsbyggnadsnämnden om 

förslag till detaljplan för kv. Brofästet i Norra Djurgårdsstaden. 

Syftet är att en blandad stadsbebyggelse skall uppföras med ca 

600 lägenheter i en kulturhistoriskt värdefull miljö. Området 

ingår i den nya staden under uppförande Norra Djurgårdsstaden 

och ligger i direkt anslutning till Nationalstadsparken, ett 

riksintresse skyddat av miljöbalken. 

 

Planområdet ingår i ett område som tidigare hyst 

gasverksverksamhet varför marken till största delen är 

förorenad. Marken kommer att saneras och två parker att 

anläggas, Båthusparken och Strandparken utefter Husarviken. 

Vi är kritiska till att Båthusparken blir i minsta laget med tanke 

på antalet besökare och därmed slitage men det är svårt att peka 

ut ett alternativ. Strandparken kan bli en lunga för frisk natur 

och vacker rogivande miljö. Stor variation i byggnadshöjden gör 

området omväxlande och spännande.   

 

När ett nytt område byggs är det viktigt att så mycket 

infrastruktur som möjligt är färdigt när de första hyresgästerna 
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flyttar in. Det gäller allmänna kommunikationer, affärer, 

förskolor mm. Här planeras två förskolor och eventuellt ett 

äldreboende beroende på behovet.  Antalet parkeringsplatser 

avses bli 0,5 st. per lägenhet och antalet cykelplatser 2,5. En 

busslinje är planerad på huvudgatan, Bobergsgatan, och på sikt 

även en spårväg.  

 

Vi är positiva till detaljplaneförslaget. De synpunkter vi har rör 

huvudsakligen miljön. På grund av den stora miljöbelastningen i 

området måste försiktighet iakttagas vid planering av förskolor 

och lekplatser. Den maximala ljudnivån vid huvudgatan orsakad 

av bussar och ev. spårvagnar är högre än vad som är önskvärt 

och måste kompenseras av en tystare gårdssida. En särskild 

lokal miljökonsekvensbeskrivning ligger till grund för planen 

vilket är positivt. 
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§ 16   

Tillbyggnad av skola 

Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Stadsbyggnadsnämnden (stadsbyggnadskontoret) har begärt 

yttrande från bland annat Östermalms stadsdelsförvaltning över 

en ansökan från Stiftelsen Judaica Stig Thoresson om bygglov 

för tillbyggnad av en befintlig fastighet inom fastigheten 

Riddaren 6. 

Förvaltningen ser positivt på de nya verksamheter som ansökan 

ger möjlighet till. En samordning med bygglovet för den in- 

tilliggande fastigheten Riddaren 5 hade dock varit att föredra, då 

det hade kunnat ge en helhetsbild av den totala exploateringen i 

kvarteret och kunnat visa på bland annat vilka skuggeffekter de 

två fastigheterna ger varandra. 

Vid sitt yttrande på samrådsförslag till detaljplan den 19 april 

2012 gav stadsdelsnämnden kritik för den lilla skolgården. 

Förvaltningen ser därför positivt på idén med att placera skol- 

och förskolegården på husets tak då det medför att gårdsytan 

ökar och blir ljusare i förhållande till tidigare förslag. 

Förvaltningen anser emellertid fortfarande att gårdsytan är liten 

i förhållande till det antal barn som verksamheterna planeras för. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 23 januari 2014. Dnr 2014-014-1.5.3.  

 
Förslag till beslut 

Ledamoten Johanna Sjö m.fl. (M) yrkade att nämnden antar 

förvaltningens förslag till beslut. 

Ledamoten Maria Antonsson m.fl. (MP) yrkade bifall till 

miljöpartiets förslag. 

 
Beslutsgång 

Vice ordförande Stefan Nilsson (MP) ställde de olika förslagen 

mot varandra och fann att nämnden antagit förvaltningens 

förslag till beslut. 

 
Reservation 

Ledamoten Maria Antonsson m.fl. (MP) reserverade sig mot 

beslutet till förmån för eget förslag enligt följande. 
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Förslag till beslut 

 

Nämnden beslutar 

 

att avge följande remissvar: 

 

Ärendet är en remiss från stadsbyggnadsnämnden som begärt ett 

yttrande från Östermalms stadsdelsnämnd. Nämnden har 

tidigare besvarat en remiss om en ny detaljplan rörande 

fastigheterna Riddaren 5, 6 och 18, Nybrogatan 15-17, 19 och 

Riddargatan 5. I den här remissen behandlas bygglov för 

Riddaren 6 (Riddargatan 5). 

Då remissvar skulle lämnas ang. detaljplanerna för Riddaren 5, 

6 och 18, Nybrogatan 15-17, 19 och Riddargatan 5 fann vi att 

beslutsunderlaget var undermåligt och missvisande. Det gick 

inte att utifrån det underlag nämnden försågs med fatta ett 

välgrundat och genomlyst beslut. 

Samma problematik stöter vi återigen på i detta ärende. 

Underlaget är tunt och det finns t.ex. ingen analys gjord kring 

hur tillbyggnaden påverkar de kulturhistoriska värdena eller hur 

det påverkar miljön för de kringboende inte heller finns någon 

fördjupad analys kring hur så små skolgårdar, belägna på taket, 

påverkar skolbarnens psykiska och fysiska hälsa. Möjligheten 

för eleverna att stanna kvar eller att senare under 

eftermiddag/kväll mötas och leka på skolgården utesluts helt 

med denna lösning.    

Antalet barn beräknas vara 250 st på låg- och mellanstadiet samt 

135 st i förskolan. De nya gårdsytorna är för små i förhållande 

till det och förutsätter att barnen tar rast ”om lott” dvs raster 

kommer att pågå hela arbetsdagen.  

 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten 

Jaime Barrios m.fl. (V) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Ärendet är en remiss från stadsbyggnadskontoret. Stiftelsen 

Judaica ansöker om bygglov för tillbyggnad av skolhus inom 

fastigheten Riddaren 6. Den nya fastigheten avses bli betydligt 

större än den gamla och ta i anspråk en stor del av den 

gårdsmark som tidigare kunde utnyttjas som skolgård. 

Fastigheten sträcker sig förbi öppningen mot Nybrogatan och 

kommer således att förändra insynen från denna gata. 

 

Vi tar inte ställning till nybyggnadens utformning utan 

begränsar oss till att diskutera miljökonsekvenserna av 

bygglovet. Då barnens nuvarande skolgård i det närmaste 
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försvinner kompenseras det med två nya skolgårdar på taket av 

nybyggnaden. Antalet barn beräknas vara 250 st. på låg- och 

mellanstadiet samt 135 st. i förskolan. De nya gårdsytorna är för 

små i förhållande till det och förutsätter att barnen tar rast ”om 

lott” d.v.s. raster kommer att pågå hela arbetsdagen. 

Mellanrummet mellan den nya skolan och övriga byggnader 

kommer att bli trångt, man kan tala om två gränder. 

Fastigheterna kommer således att skuggas kraftigt av varandra 

samt ljudet från skolgården förstärkas.  

 

Bortsett från det ser vi positivt på förslaget och de nya 

verksamheter som möjliggörs genom utbyggnaden. Då ärendet 

varit uppe tidigare i nämnden, den 19 april 2012, hänvisar vi i 

övrigt till det särskilda uttalandet som vi lade då.  
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§ 17   

Införande av öppna möten i stadens facknämnder och 
bolagsstyrelser samt i kommunstyrelsen 

Beslut 

1. Tjänsteutlåtandet utgör svar på remissen. 

2. Omedelbar justering. 
 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat en motion till 

kommunfullmäktige av Ann-Margarethe Livh m.fl. (V) om 

öppna möten även för stadens facknämnder och bolagsstyrelser 

samt för kommunstyrelsen, på samma sätt som för 

stadsdelsnämnderna. 

Öppna nämndsammanträden ställer helt andra krav än slutna 

möten. De tar längre tid, de kräver mer förberedelser, media kan 

vara närvarande och de kan ibland vara stökiga och 

konfliktfyllda.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 24 januari 2014. Dnr 2013-722-1.5.1.  

 
Förslag till beslut 

Ledamoten Johanna Sjö m.fl. (M) yrkade att nämnden antar 

förvaltningens förslag till beslut. 

Ledamoten Maria Antonsson m.fl. (MP) yrkade bifall till 

miljöpartiets förslag. 

Ledamoten Jaime Barrios (V) yrkade bifall till vänsterpartiets 

förslag. 

 
Beslutsgång 

Vice ordförande Stefan Nilsson (MP) ställde de tre förslagen 

mot varandra och fann att nämnden antagit förvaltningens 

förslag till beslut. 

 
Reservation 

Ledamoten Maria Antonsson m.fl. (MP) reserverade sig mot 

beslutet till förmån för eget förslag enligt följande. 

 

Förslag till beslut 

 

Nämnden beslutar 

 

att i huvudsak tillstyrka motionen 
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Ökad öppenhet och insyn i politiken behövs både här i 

nämnden, i kommunen i övrigt och på riksnivå. Vi tror att det 

skapar ökad förståelse för det politiska arbetet hos medborgarna. 

Det skapar en ökad möjlighet till kontakt och dialog och det är 

mycket positivt för demokratin och ger mer delaktiga invånare. 

 

För bolagsstyrelser gäller dock en annan lagstiftning, som styrs 

av delvis andra lagar och regler, och det är därför svårt att 

genomföra förändringarna för dessa. 

 
Reservation 

Ledamoten Jaime Barrios (V) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för eget förslag enligt följande. 

 

Förslag till beslut 

 

1. Nämnden beslutar att tillstyrka motionen 

2. Dessutom vill vi framföra följande 

  

Att medborgarna vill diskutera frågor som rör facknämnderna 

får stadsdelsnämnden bevis för ganska ofta. Medborgarna ska 

kunna föra dialog med folkvalda i alla frågor som politiken styr 

över. Det viktiga är att det finns en fungerande öppen kanal till 

alla politiska organ i staden. Vi tror att öppenheten kommer att 

främja demokratin. 

 

Det är ett helt riktigt konstaterade av förvaltningen att öppna 

möten kräver ändringar i reglementena. Ändringar av 

reglementen brukar ofta göras efter att budgeten har beslutats, 

eftersom det ofta ingår organisationsändringar i budgeten.   

 

Det stämmer också att öppna nämndmöten ställer högre krav, 

men som ovan hävdas ökad demokrati är syftet och det ställer 

självfallet högre krav på de förtroendevalda och i förlängningen 

förvaltningen som ska organisera det hela. Å andra sidan räknar 

vi med stora vinster i demokratisk legitimitet, bättre beredda 

beslut, etc. 

 

Det är också bra att förvaltningen påpekar att 

medborgarförslagen borde behandlas på ett likartat sätt i staden. 
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§ 18  

Anmälan av tjänstemannabeslut enligt 
delegationsordningen 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 
 
 
 

Ärendegrupp i dele-
gationsordningen 

Datum Beslut 

2.12 
Vidaredelegation av 
befogenheter till den 
förvaltningschef som 
gör upphandlingar av 
tjänster som är ge-
mensamma med andra 
nämnder. 

 
2013-05-08 

 
Vidaredelegation av beslu-
tanderätt till direktören för 
Utbildningsförvaltningen 
att genomföra upphand-
ling av kollektiv olycks-
fallsförsäkring för barn och 
ungdomar upp till 24 år 
samt andra grupper inom 
stadens verksam-
hetsområden. 
Dnr 2013-275-2.2.2 
 

2.12 
Vidaredelegation av 
befogenheter till den 
förvaltningschef som 
gör upphandlingar av 
tjänster som är ge-
mensamma med andra 
nämnder. 

 
2013-05-08 

 
Vidaredelegation av beslu-
tanderätt till direktören för 
Utbildningsförvaltningen 
att genomföra upphand-
ling av reseförsäkring för 
elever och andra om-
sorgstagare inom stadens 
verksamhetsområden.  
Dnr 2013-299-2.2.1. 
 

2.12 
Vidaredelegation av 
befogenheter till den 
förvaltningschef som 
gör upphandlingar av 
tjänster som är ge-
mensamma med andra 
nämnder. 

 
2013-05-08 

 
Vidaredelegation av beslu-
tanderätt till förvaltnings-
chefen för Service-
förvaltningen att ge-
nomföra upphandling av 
park- och lekmaterial – 
cyklar och barnvagnar.  
Dnr 2013-309-2.2.2. 
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2.12 
Vidaredelegation av 
befogenheter till den 
förvaltningschef som 
gör upphandlingar av 
tjänster som är ge-
mensamma med andra 
nämnder. 

 
2013-09-10 

 
Fullmakt till verksam-
hetschef för upphandling 
vid Serviceförvaltningen 
att företräda förvaltningen 
i medbestämmande-
förhandlingar om gemen-
sam upphandling av 
tekniska hjälpmedel.  
Dnr 2013-157-2.2.1. 

2.12 
Vidaredelegation av 
befogenheter till den 
förvaltningschef som 
gör upphandlingar av 
tjänster som är ge-
mensamma med andra 
nämnder. 

 
2013-10-24 

 
Vidaredelegation av beslu-
tanderätt till direktören för 
Utbildningsförvaltningen 
att genomföra upphand- 
ling av patientförsäkring. 
Dnr 2013-537-2.2.1. 

2.12 
Vidaredelegation av 
befogenheter till den 
förvaltningschef som 
gör upphandlingar av 
tjänster som är ge-
mensamma med andra 
nämnder. 

 
2013-10-24 

 
Vidaredelegation av beslu-
tanderätt till förvaltnings-
chefen för Serviceförvalt-
ningen att för förvaltning-
ens räkning teckna avtal 
gällande vitvaror (storkök: 
hushållsprodukter och 
fastighetstvättmaskiner) 
Dnr 2013-596-2.2.1. 

2.12 
Vidaredelegation av 
befogenheter till den 
förvaltningschef som 
gör upphandlingar av 
tjänster som är ge-
mensamma med andra 
nämnder. 

 
2013-10-28 

 
Fullmakt för medbestäm-
mandeförhandling och 
vidaredelegation av beslu-
tanderätt till förvaltnings-
chefen för Kungsholmens 
stadsdelsförvaltning att 
genomföra upphandling av 
hantverkstjänster. 
Dnr 2013-578-2.2.1. 

2.12 
Vidaredelegation av 
befogenheter till den 
förvaltningschef som 
gör upphandlingar av 

 
2013-11-18 

 
Uppdrag åt avdelnings-
chefen inom verksamhets-
område Upphandling vid 
Serviceförvaltningen att 
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tjänster som är ge-
mensamma med andra 
nämnder. 

anmäla avrop från SKL In-
köpscentrals ramavtal 
avseende bemanningstjän-
ster.  
Dnr 2013-676-2.2.1. 

2.12 
Vidaredelegation av 
befogenheter till den 
förvaltningschef som 
gör upphandlingar av 
tjänster som är ge-
mensamma med andra 
nämnder. 

 
2013-12-03 

 
Vidaredelegation av beslu-
tanderätt till förvaltnings-
chefen för Service-
förvaltningen att ge-
nomföra upphandling av 
riksfärdtjänstresor. 
Dnr 2013-677-2.2.1. 

2.12 
Vidaredelegation av 
befogenheter till den 
förvaltningschef som 
gör upphandlingar av 
tjänster som är ge-
mensamma med andra 
nämnder. 

 
2013-12-17 

 
Vidaredelegation av beslu-
tanderätt till förvaltnings-
chefen för Service-
förvaltningen att ge-
nomföra upphandling av 
vitvaror (2013-2, normal 
användning – ej storkök) 
Dnr 2013-710-2.2.1. 
 

1.1 
Beslut om att avslå 
utlämnande av allmän 
handling eller uppgift 
samt uppställande av 
förbehåll i samband 
med utlämnande till 
enskild. 

 
2013-12-20 

 
Avslagsbeslut betr. utläm-
nande av beslut i enskilda 
ärenden inom social-
psykiatrin. 
Dnr 2013-28-1.2.3. 

1.1 
Beslut om att avslå 
utlämnande av allmän 
handling eller uppgift 
samt uppställande av 
förbehåll i samband 
med utlämnande till 
enskild. 

 
2013-11-21 

 
Avslagsbeslut betr. utläm-
nande av utredning i en-
skilt ärende inom social-
psykiatrin. 
Dnr 2013-716-2.8. 
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§ 19   

Sammanställning av inspektioner - kollorapport 2013 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 
 
Ärendet 

Kollorapporten är en sammanställning av inspektioner 

genomförda av stadsdelar inom Stockholms stad. Inspektionerna 

har ägt rum under juni – augusti månad 2013. 

Dnr 2013-691-1.2.1. 
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§ 20   

Projektansökan om PRIO-medel - förbättrad hälsa för 
personer med psykisk funktionsnedsättning 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 
 
Ärendet 

2012 erhöll Stockholms stad 23 mnkr, sk PRIO-medel, varav 3 

mnkr ska fördelas till och ansökas av stadsdelsförvaltningarna 

till insatser för personer med psykisk ohälsa, psykiskt- och 

fysiskt hälsofrämjande. Beslut om fördelning fattas av 

socialnämnden. Östermalms stadsdelsförvaltning ansöker 

tillsammans med förvaltningarna Kungsholmen och Norrmalm, 

Norra Stockholms psykiatri och den öppna psykosmottagningen 

på Serafen, IFS (Intresseföreningen för schizofreni) i centrala 

staden samt RSMH (Riksförbundet för social och mental hälsa) 

på Kungsholmen, om projektmedel om 560 mnkr. Ansökan 

avser att i projektform utveckla en arbetsmetod, med stöd av 

hälsocoachning, på en grupp personer med psykosproblematik 

för att se om personerna kan förändra sina levnadsvanor. Målet 

är förbättrad psykisk- och fysisk hälsa. 

Dnr 2013-704-2.1. 
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§ 21   

Genomförda ramavtalsuppföljningar inom 
äldreomsorgen 2013  

Beslut 

De genomförda uppföljningarna av vård- och omsorgsboenden i 

privat regi anmäls och läggs till handlingarna. 
 
Ärendet 

Alla verksamheter som är belägna inom stadsdelsnämndens 

område och verksamheter inom ramavtal som Östermalms 

stadsdelsförvaltning har uppföljningsansvar för, har följts upp 

under 2013. Uppföljningarnas syfte är att få kunskap om styrkor 

och förbättringsområden. I ärendet sammanfattas 

uppföljningarna av fem privata vård- och omsorgsboenden 

enligt ramavtal. Uppföljningarna visar att det är väl fungerande 

verksamheter med en god vård- och omsorg. 

Förbättringsområden rör bl.a. egenkontroll av kost och 

dokumentation. Alla genomförda uppföljningar har rapporterats 

till äldreförvaltningen enligt gällande rutiner. 

Dnr 2013-223-1.2.1. 
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§ 22   

Protokoll från stadsdelsnämndens pensionärsråd 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 
 
Ärendet 

Anmälan av protokoll från stadsdelsnämndens pensionärsråd 

från den 20 januari 2014. 
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§ 23   

Protokoll från stadsdelsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 
 
Ärendet 

Anmälan av protokoll från stadsdelsnämndens råd för  

funktionshinderfrågor den 9 januari 2014. 
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§ 24   

Anmälan av promemoria 2014-02-06 med förteckning 
av inkomna brev, medborgarförslag, skrivelser m.m. 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 
 
Ärendet 

 

Från och med 10 december 2013 till och med 28 januari 

2014 

 

A. Meddelande från Kommunfullmäktige och 

Kommunstyrelsen i Stockholms stad 

Protokoll från KS:s ekonomiutskott, sammanträdet den 11 

december 2013 (utdrag) 

§ 10 Ny förskola i kvarteret Stettin i stadsdelen Ladugårdsgärde. 

Dnr 2013-595-2.6. 

Protokoll från KS sammanträde den 15 januari 2014 (utdrag) 

§ 27 Förslag om fritidspeng till barn i hushåll med 

försörjningsstöd. 

Protokoll från KF:s sammanträde den 2 december 2013 

(utdrag) 

§ 13 Uppföljning av budget 2013 – Tertialrapport 2 med 

delårsbokslut per den 31 augusti 2013. 

§ 15 Inriktningsbeslut AB Svenska Bostäder gällande 

nyproduktion av bostäder, kv Björnlandet, Norra 

Djurgårdsstaden (utl. 2013:151). 

§19 Överenskommelse om samverkan mellan kommuner i 

Stockholms län gällande nyanlända. Rekommendation från 

Kommunförbundet Stockholms Län (KSL). 

§ 24 Motion om möjligheten att skapa föreningsdrivna 

odlingsområden av grönmark kring flerfamiljshus samt 

skapandet av kolonilottsområden (utl. 2013:70). 

Protokoll från KF:s sammanträde den 16 december 2013 

(utdrag) 

§ 17 Ändringar av lokala ordningsföreskrifter för torghandel i 

Stockholms kommun (utl. 2013:161; skrivelse 13). 

§ 22 Central avgiftshantering för förskola, fritidshem och 

fritidsklubb (utl. 2013:164). 

 

B. Meddelande från Stadsrevisionen, Stockholms stad 

Projektrapport från stadsrevisionen ”Ensamkommande 

flyktingbarn nr 10 2013”. Dnr 2013-692-1.6. 
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C. Meddelande från Äldreförvaltningen i Stockholms stad 

Protokoll nr 1 kommunstyrelsens pensionärsråds sammanträde 

den 14 januari 2014 

 

D. Meddelande från Socialförvaltningen i Stockholms stad 

Socialförvaltningens rapport, ” Botorg för unga vuxna, 

slutrapport”. Dnr 2013-711-1.6. 

 

E. Meddelande från Socialnämnden i Stockholms stad 

Protokoll från socialnämndens organisations- och 

föreningsutskott, sammanträde den 17 december 2013, utdrag 

§ 5 och 6 Förslag till fördelning av verksamhetsbidrag år 2014 

(Dok.id 42236).  Socialförvaltningens tjänsteutlåtande dnr 10.1.-

44/2013 inklusive bilagor. 

Protokoll från socialnämndens sammanträde den 17 december 

2013 (utdrag) 

§ 18 Sociala insatsgrupper för unga upp till och med 18 år i 

Stockholms stad. Dnr: 3.2.-874/2013. 

 

F. Meddelande från Miljö- och hälsoskyddsnämnden i 

Stockholms stad 

Protokoll från sammanträde den 26 november 2013, utdrag 

§ 11 Plaskdammar i parker i Stockholms stad. Redovisning av 

tillsynen 2009-2013  

(Dok.id 42165).Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande dnr 2013-

9668 inklusive bilagor. 

§ 16 Stockholms vattenprogram – Lägesrapport 2012 (Dok.id 

42166). Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande dnr 2013-14877. 

Protokoll från sammanträde den 18 december 2013, utdrag 

§ 11 Rökfria skolgårdar i Stockholms stad (Dok.id 42271). 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande  

dnr 2013-7670.  

§ 8 Policy för golv med ftalater, svar på skrivelse från Katarina 

Luhr m.fl. (MP). (Dok.id 42172). 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande dnr 2013-12936. 

 

G. Medborgarförslag 

Medborgarförslag om förskolan Forskaren och Filosofen inkom 

från Insyn Sverige – Stockholms stad – Östermalms 

stadsdelsnämnd den 21 november 2013. Dnr 2013-647-1.2.4. 

Medborgarförslag om papperskorgar inkom från Insyn Sverige – 

Stockholms stad – Östermalms stadsdelsnämnd den 14 januari 

2014. Dnr 2014-29-1.2.4. 

Medborgarförslag om Londonparken inkom från Insyn Sverige 

– Stockholms stad – Östermalms stadsdelsnämnd den 13 januari 

2014. Dnr 2014-18-1.2.4. 
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Medborgarförslag om ”Låt Kaknäs äntligen bli ett 

naturreservat”. Dnr 2014-12-1.2.4.l. 

Medborgarförslag om ”Studentbostäder” kvarteret Svea 

Artilleri, inkom från Insyn Sverige – Stockholms stad- 

Östermalms stadsdelsnämnd. Dnr 2014-6.1.2.3. 

Medborgarförslaget skickats vidare till stadsbyggnadskontoret. 

Medborgarförslag om ”Vindskydd för lekpark” inkom från 

Insyn Sverige-Stockholms stad-Östermalms stadsdelsnämnd den 

22 januari 2014. Dnr 2014-52-1.2.4. 

 

H. Skrivelser, rapporter m.m. 

Lokal samverkansöverenskommelse dnr 2014-13-1.2.5. 

Stadsdelsförvaltningar Kungsholmen, Norrmalm och 

Östermalm. Beroendecentrum Stockholm, Norra Stockholms 

psykiatri Habiliteringscenter Stockholm och Stockholms 

Frivård/Frivården Fridhemsplan. 

Avtal Insyn Östermalm. Dnr 2014-049-2.2.1. 

Upplåtelseavtal mellan Östermalms stadsdelsnämnd och 

föreningen RSMH Carpe Diem avseende förfogande av lokal; 

Oxentiernsgatan 31. Dnr 2014-50-2.2.6. 

 

I. Domar  

Kammarrätten i Stockholm, avdelning 6 

DOM 2014-01-14, mål nr 7337-13 avseende laglighetsprövning; 

fråga om prövningstillstånd. Förvaltningsrättens i Stockholm 

dom den 26 november 2013 i mål nr 86-13. Kammarrätten 

meddelar inte prövningstillstånd. Förvaltningsrättens avgörande 

står därför fast. 

Förvaltningsrätten i Stockholm, Allmänna avdelningen, Enhet 

16 

Beslut 2014-01-10, mål nr 4-14 avseende laglighetsprövning 

enligt kommunallagen. Östermalms stadsdelsnämnds beslut 

2013-12-17, § 6. Förvaltningsrätten, som senare kommer att 

pröva målet slutligt, avslår yrkandena om inhibition, 

sakkunnigutlåtande och muntlig förhandling. 

Förvaltningsrätten i Stockholm, Allmänna avdelningen, Enhet 

16 

Beslut 2013-12-19, mål nr 29991-13 avseende 

laglighetsprövning enligt kommunallagen; fråga om avvisning 

av överklagandet. Östermalms stadsdelsnämnds beslut 2013-11-

25, § 3. Förvaltningsrätten avvisar överklagandet. 

 

 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

6 februari 2014 
Blad 51 

 

  

§ 25   

Information från stadsdelsdirektören 

Stadsdelsdirektör Göran Månsson informerade 

stadsdelsnämnden att den 19 mars 2014 anordnas en heldag 

kring brottsförebyggande arbete. Heldagen sker i samarbete med 

polisen. Under förmiddagen deltar stadsdelsnämnden och under 

eftermiddagen förvaltningens tjänstemän. Polisen kommer att 

redogöra över brottsligheten inom stadsdelsnämndsområdet. Ny 

närpolischef är tillsatt, Stefan Wellin. 

 

Förvaltningen har fått en bygglovsremiss avseende 

evakueringslokal för en förskola. Förskolan önskar placera ett 

hus i Gustav Adolfsparken om 262 kvm. Förvaltningen har 

genom ett förvaltningssvar avstyrkt begäran. 

 

Referensgruppen – Norra Djurgårdsstaden – kommer att ersättas 

av kontaktpersoner från nämnden. Samordnare, Nils Göransson 

önskar kalla till ett möte men det saknas personer att kalla från 

nämnden. Från Alliansens sida är Thomas Linn (M) 

kontaktperson. 

 

Ny förskola i Norra Djurgårdsstaden, Rödeken vid 

Högviltsgatan har öppnat. Under våren kommer ytterligare en 

förskola öppna, Villa Ekbacken. 

 

Odlingslådorna i Norra Djurgårdsstaden har fått en ny plats. De 

är nu placerade längs utmed idrottsplatsen. 

Bikuporna i området kommer att invigas till våren. 

 

Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 17 februari 2014 

kommer fullmäktige behandla ärendet ”Avstämning av alla 

stadsdelsnämnders VP 2014”. 
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§ 26   

Övriga frågor 

Fråga 1 

Birgit Marklund Beijer (S) ställde fråga till nämnden om inte 

presidiet kan ta upp fråga om möte med föreningen RSMH. 

 

Vice ordförande Stefan Nilsson (MP) svarade att han kommer ta 

upp frågan med ordföranden Therese Carlborg (M). 

 
Fråga 2 

Birgit Marklund Beijer (S) ställde vidare fråga som inkommit 

via e-post om papperskorgar som saknas vid hörnan 

Värtavägen/Valhallavägen. Det saknas även papperskorgar för 

hundägarnas svarta påsar. 

 

Therese Rosén, park och miljöavdelningen Norra innerstaden tar 

med sig frågan till avdelningen. 

 
Fråga 3 

Fredrik Boeke (S) ställde fråga om bristande städning vid de 

platser som angivits för insamling av gamla julgranar. 

 

Therese Rosén svarade att hon tar med sig frågan till park- och 

miljöavdelningen. Hon tipsar även om den nya App som 

Stockholms stad lanserat under namnet ”Tyck till”, där man 

snabbt kan lämna klagomål och synpunkter. Ytterligare 

information finns att hitta på stadens hemsida, 

www.stockholm.se . 

 
Fråga 4 

Fredrik Boeke (S) ställde vidare fråga om det stämmer att 

anhöriga ej får ha möten vid Arbetscentrum. 

 

Stadsdelsdirektör Göran Månsson svarade att det är en 

missuppfattning. Anhöriga får självklart hålla möten i lokalen.  

 
Fråga 5 

Magnus Lindgren (MP) ställde fråga om förvaltningen gjort 

någon utvärdering av användandet av Ipad vid nämndens 

sammanträden.  

 

Stadsdelsdirektör Göran Månsson svarade att det endast 

inkommit en synpunkt till förvaltningen och den var från 

Magnus Lindgren. 

http://www.stockholm.se/
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Förvaltningen uppmanar nämnden att inkomma med synpunkter 

till nämndsekreteraren om det finns problem med att använda 

sin Ipad.  

 

Berit Nyberg (S) lämnade information från ett möte med 

Linnégårdens vård- och omsorgsboende. Ersta diakoni har 

övertagit driften av boendet. Positivt är att boendet kommer att 

satsa på värdegrunds- och kontaktpersonsutbildning. Ersta 

diakoni kommer att försöka ordna så att de boende kan se OS 

Sotji, Ryssland.   

 

 
Inkomna skrivelser från förtroendevalda 

Skrivelse från Stefan Nilsson m.fl. (MP) om ”Arbetscentrum på 

Östermalm”. 

 

Skrivelse från Stefan Nilsson m.fl. (MP) om 

”Demokratisamarbete med stadsdelens högstadieelever”. 

 

Skrivelse från Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och Jaime 

Barrios (V)) om ”Äldreomsorg – servicehus och vård- och 

omsorgsboenden”. 

 
Beslut 

Skrivelserna överlämnas till förvaltningen för beredning. 
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§ 27   

Yttrande över ansökan om adoption enligt 4 kap 10 § 1 
st föräldrabalken (FB) 
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§ 28  

Yttrande över ansökan om adoption enligt 4 kap 10 § 1 
st föräldrabalken (FB) 
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§ 29  

Upphandling av hemtjänstinsatser under nattetid och 
larmutryck ning dygnet runt 
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§ 30  

Anmälan av sociala delegationens protokoll 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 
 
Ärendet 

Anmälan av sociala delegationens protokoll från den 9 januari 

2014 och den 17 januari 2014. 
 


